
Protokół Nr L/2018

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  30 sierpnia 2018 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła L sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę,  Sekretarza Gminy –
Annę  Tereszko,  Skarbnika  Gminy  –  Iwonę  Bepirszcz. Powitała  następnie  zaproszonych
gości:  panie  sołtyski i jednego pana sołtysa, Pana Pawła Oracza – Kierownika Zakładu
Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej,  usprawiedliwiała  nieobecność
dyrektorów szkół z powodu spraw służbowych.  Powitała członków Rady Gminy Barciany i
na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych Radnych, wyjaśniając przy
tym,  że  Wiceprzewodniczący  Wiesław  Gajdowski  przebywa  na  leczeniu  w  sanatorium.
Powitała protokolantkę.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała radną,
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych - Mariannę Stefańską.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół
z XLIX sesji z dnia 28 czerwca br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem
protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących się
nie było.  

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
zgodnie z § 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z
materiałami 14 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła,  że nie wpłynął żaden
wniosek.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas przedstawiła
porządek obrad:    

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

2. Powołanie sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy.

4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na 
lata 2018-2031.
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8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie: statutu Gminy Barciany.

10. Projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów
Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian do Regulaminu utrzymania czystości i porządku w 
Gminie Barciany. 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 
na terenie Gminy Barciany.

13. Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywania napojów al-
koholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Barciany

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

15. Wolne wnioski i informacje.

16. Wnioski mieszkańców.

17. Sprawy różne.

18. Zakończenie obrad.

Ad 5.  Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację.

Ad  6. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska:

- zgłosiła zapytanie do Wójta, czy droga od przystanku za kościołem jest uwzględniona do
remontu, kiedy planowany jest remont, może póki co należałoby zrobić konieczne naprawy
bo deszcz wymył wielkie dziury:
- zapytała, czy coś więcej wiadomo ze ścieżką rowerową, bo mieszkańcy Windy są ciekawi, a
ścieżka łączyłaby się w całość;
- pojawił się nowy twór – chłodnia z kół łowieckich, mieszkańcy nie są poinformowani, są
spekulacje, że zagrożenie, sama trzyma świnie, więc wiadomości są potrzebne;
- zgłosiła interpelację w sprawie naprawy nawierzchni dróg powiatowych Nr 1584N na od-
cinku Winda – Jankowice oraz Nr 1719N na odcinku Jankowice – Wikrowo, a także drogi Nr
1727N na odcinku Winda – Nowa Różanka ze względu na głębokie ubytki.

Radny Grzegorz Całuch:
- naprawa drogi Nr 1715N Barciany – Gęsiki, pojawiły się kolejne dziury,
- mieszkańcy Gęsiki i Suchawy zwracają się o remonty dróg w tych dwóch sołectwach.
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Radny Roman Głód:
- zgłosił interpelację w sprawie naprawy nawierzchni drogi powiatowej Nr 1713N na odcinku
Barciany – Markuzy.

Radna Jolanta Koryga:
-  zgłosiła  interpelację  dotyczącą  wyłamanej,  w  skutek  wypadku  drogowego,  barierki  w
miejsc. Drogosze na zakręcie. Dodała, że obsunęły się także kamienie utwardzające pobocze
w tym miejscu.

Radny Piotr Drozd:
- zgłosił interpelację w sprawie naprawy uszkodzonego mostu na rzece Zolka, na drodze po-
wiatowej Nr 1398N. Uzasadnił, że mieszkańcy zgłosili realne zagrożenie życia bądź zdrowia.
Wyjaśnił, że kilka metrów nieopodal mostu, wybudowana jest tama przez bobry. Bobry żyją
swobodnie, kopia głębokie nory i most został uszkodzony. Chciałby podpowiedzieć dla Za-
rządcy drogi, że może starać się o odszkodowanie z tego tytułu, bo bóbr europejski jest pod
ochroną;
- zgłosił na prośbę mieszkańców miejsc. Asuny interpelację w spr. osunięcia się najazdu mo-
stu na drodze powiatowej w miejsc. Asuny; konieczne jest odpowiednie zabezpieczenie, bo
może dojść do tragedii;
- zgłosił na prośbę mieszkańców miejsc. Asuny interpelację w spr. usunięcia zakrzaczeń na
drodze powiatowej Barciany – Święty Kamień oraz wyrównanie zadoleń;

- zgłosił interpelację dotyczącą naprawy i wyrównania dróg gminnych w sołectwach: Momaj-
ny, Silginy, Solkieniki, Krelikiejmy.

Radna Wiesława Antończyk:
- zgłosiła interpelację dotyczącą wykoszenia poboczy ścieżki rowerowej na odcinku Barciany
– Drogosze.

Radna Małgorzata Mateusiak zgłosiła interpelację w sprawie:
- wyrównania zadoleń na drodze gminnej w Skandawie w kierunku do P. Mitury do torów;

- zapadniętego podłoża na postoju obok bloków we Frączkowie ( tam, gdzie mieszka); wyja-
śniła, że mieszkańcy maja trudność dojścia do samochodów i śmietników.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zgłosiła interpelację
w sprawie:
- nawierzchni drogi powiatowej Nr 1584N Winda – Kiemławki Wielkie; wyjaśniła, że warun-
ki atmosferyczne sprawiły, że droga stała się trudno przejezdna i nadal są nie wycięte zakrza-
czenia,
- zgłosiła zapytanie w sprawie etapu, postępu prac przy budowie parkingu w miejsc. Podław-
ki przy świetlicy wiejskiej, gdzie mieszkańcy na to zadanie przeznaczyli środki z funduszu
sołeckiego do współfinansowania,
- zgłosiła następujący problem: od kilku dni w godzinach wieczornych ok. 20-21 w sołectwie
Skierki i Winda wyczuwalny jest bardzo nieprzyjemny zapach, prawdopodobnie pochodzący
z okolicznego wysypiska śmieci.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy – Ryszard Kozyra, który powiedział, że z powodu innych
obowiązków służbowych będzie musiał  opuścić obrady sesji  i  odpowiedzi  na interpelacje
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udzieli Sekretarz Gminy. W drodze wyjątku odpowiedział na interpelacje radnej Agnieszki
Kuczewskiej w sprawie chłodni umiejscowionej w Windzie. Powiedział,  że na terenie Gmi-
ny  będą też stawiane inne chłodnie ze środków Ministerstwa. Chodzi o zabezpieczenie tusz
dzików, które przechowywane będą w chłodniach do momentu stwierdzenia czy zarażone są
ASF czy też nie.

Ad.  7  -  8. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
powiedziała, że kolejnymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Skarbnik  Gminy-  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że   zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej wynikają ze zmian w budżecie. Omówiła następujące zmiany w budżecie:

Dochody:

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z dnia 13 sierpnia 2018 r. zwięk-
sza się plan dochodów w rozdziale 85504 (wspieranie rodziny) § 2010 a zmniejsza się plan
dochodów w rozdziale 85501 (świadczenie wychowawcze ) § 2060 o kwotę 68.738 zł na re-
alizację zadania „Dobry start”.

W związku z decyzją Wojewody Warmińsko – Mazurskiego z dnia 20 sierpnia 2018 r. zwięk-
sza się plan dochodów w rozdziale 75814 jako zwrot części wydatków wykonanych w ra-
mach funduszu sołeckiego w 2017 roku kwota 82.504,65 zł.

W związku z pismem z Krajowego Biura Wyborczego zwiększa się plan dochodów w roz-
dziale 75109 § 2010 o kwotę 29.274 zł.

Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75412 o kwotę 10.000,00 zł, w związku z otrzyma-
nym dofinansowaniem z budżetu województwa z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań
inwestycyjnych w zakresie ochrony przeciwpożarowej dla OPS Barciany.

Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90095 o kwotę 8.000,00 zł, w związku z otrzyma-
nym przez sołectwo Drogosze grantem sołeckim.

W związku analizą planu dochodów dokonuje się przesunięć pomiędzy działami, rozdziałami
i paragrafami.

Wydatki:

Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Windzie dokonuje się zmian w rozdziale
80101 szkoły podstawowe zmniejszając w § 4300 zakup usług pozostałych a zwiększając w
4210 zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5.000,00 zł

W związku z zakończeniem realizacji projektu na podstawie pisma Pani Dyrektor Publiczne-
go Przedszkola Samorządowego dokonuje się przesunięć między paragrafami w rozdziale
80104.
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W związku z decyzjami wojewody oraz analizą budżetu, na wniosek Pani kierownik GOPS
dokonuje się zmian w planie wydatków w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Barcia-
nach zmniejszając plan wydatków w rozdziale 85295 § 3110 kwota 10.100,00 zł, w rozdziale
85501 o kwotę 68.738,00 zł zwiększając plan wydatków w rozdziale 85510 § 4330 o kwotę
10.100,00 zł, w rozdziale 85504 o kwotę 68.738,00 zł oraz przesuwając środki pomiędzy pa-
ragrafami w rozdziale 85395 na kwotę 0,03 zł.

Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mołtajnach dokonuje się zmian w rozdzia-
le 80101 szkoły podstawowe zmniejszając w § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników,
4240 zakup środków dydaktycznych i książek a zwiększając w 4210 zakup materiałów i wy-
posażenia, 4260 zakup energii o kwotę 13.500,00 zł oraz w rozdziale 80149 zwiększając w §
4210 a zmniejszając w § 4240 o kwotę 500,00 zł.

W związku  z  wnioskiem sołectwa  Winda zmienia  się  plan  wydatków  przenosząc  kwotę
2.100,00 zł z zadania „Konserwacja, pielęgnacja i utrzymanie fontanny” na zadanie „Zakup
tablic kierunkowych posesji”

W związku z wnioskiem sołectwa Silginy zmniejsza się plan wydatków w zadaniu „Doposa-
żenie placu zabaw w miejscowości Silginy” kwota 4.400,00 zł zwiększając plan wydatków
na zadanie „Zakup tablic kierunkowych posesji” kwota 662,00 zł „Odprowadzenie ścieków
ze świetlicy wiejskiej w Silginach” kwota  100,00 zł, oraz zadanie „Modernizacja odcinka
drogi gminnej nr 125010N” kwota 3.638,00 zł.

W związku z wnioskiem sołectwa Momajny zmniejsza się plan wydatków w zadaniu „Mo-
dernizacja świetlicy w Momajnach” i zwiększa się na zadanie „Ogrodzenie cmentarza gmin-
nego w miejscowości Momajny” kwota 1.261,04 zł.

W związku z wnioskiem sołectwa Sokieniki zmniejsza się plan wydatków w zadaniu „Zago-
spodarowanie  działki  nr  31  przy  świetlicy  wiejskiej  w Solkienikach  kwota  10.417,53  zł
zwiększając plan wydatków na zadanie „Wykonanie dokumentacji technicznej na teren rekre-
acyjny przy świetlicy wiejskiej w Solkienikach” kwota 1.000,00 zł oraz „Modernizacja drogi
gminnej nr 125010N kwota 9.417,53 zł.

W związku z wnioskiem sołectwa Gęsiki zmniejsza się plan wydatków w zadaniu „Wspiera-
nie i upowszechnianie idei samorządowej gminy – dożynki” kwota  467,99 zł, zwiększając
plan wydatków na zadanie „Zakup wyposażenia kuchni” 200,00 zł, oraz „Wywóz nieczysto-
ści ze świetlicy wiejskiej w Gęsikach” kwota 267,99 zł.

W związku z wnioskiem Sołectwa Aptynty zmniejsza się plan wydatków w zadaniu „Przebu-
dowa drogi wewnętrznej i chodnika w Aptyntach” a zwiększa się plan wydatków na zadanie
„Modernizacja dachu w świetlicy wiejskiej w Aptyntach” kwota 18.000,00 zł

W urzędzie gminy dokonuje się zwiększenia planu wydatków w rozdziale 75109 o kwotę
29.274,00  zł  w związku  przekazaniem środków na  wybory  samorządowe.  W związku  z
otrzymaniem dofinansowania na w zakresie ochrony przeciwpożarowej dla OSP Barciany
zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75412 o kwotę 10.000,00 zł. Dokonuje się przesu-
nięć w pomiędzy paragrafami w rozdziale 70005, 71035, 75022, 75023, 90015.

Zwiększa się plan wydatków na realizację zadania pn. „Remont mostu w ciągu drogi gminnej
Nr 125008N w miejscowości Krelikiejmy” o kwotę 81.000,00 zł.
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Zmniejsza się plan wydatków na realizację zadania „Budowa instalacji fotowoltaicznej na
szkołach podstawowych w Barcianach, Drogoszach i Mołtajnach” o kwotę 81.000,00 zł.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono. Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że  8 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-
2031.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt uchwały w sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031, a następnie poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko poprosiła Prze-
wodniczących Komisji  o przedstawienie  opinii  poszczególnych komisji  na temat  projektu
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

   

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że   8  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   
odczytała  projekt  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  gminy na  2018  rok,  po  czym
poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem
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projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik
do protokołu).

 

Ad 9.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie: statutu Gminy Barciany. Popro-
siła Sekretarza Gminy o omówienie tego projektu.
 
Sekretarz  Gminy –  Anna Tereszko omówiła  projekt  tej  uchwały.  W pierwszej  kolejności
poprosiła o wprowadzenie autopoprawki w treści uchwały w § 4. „Uchwała wchodzi w życie
po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko –
Mazurskiego”  dodaje  się  zapis  „  z  mocą  obowiązującą  od  nowej  kadencji  Rady Gminy
Barciany”.
Powiedziała, że 11 stycznia br. weszły w życie zmiany do ustawy o samorządzie gminnym.
W związku z tym statut Gminy z 2003 roku wymagał zmian. W sierpniu projekt statutu został
poddany konsultacjom.  Dzisiaj  mija  termin  na  zgłaszanie  uwag.  Powiedziała,  że  projekt
statutu zawiera wiele zapisów z poprzedniego. Omówiła następnie poszczególne rozdziały i
wprowadzane zmiany m.in. : transparentność – udział obywateli, zmiany obowiązujące od
nowej kadencji, wydłużenie kadencji organów gminy, podporządkowanie pracownika biura
Rady  Gminy,  budżet  obywatelski,  głosowanie  jawne  –  imienne,  transmisja  obrad  Rady
Gminy, raport o stanie Gminy do 31 maja, powołanie nowej komisji: Skarg, Wniosków i
Petycji,  doprecyzowanie  zapisów  dot.  klubu  radnych,   dobra  osobiste  –  ujawnianie
dokumentów, zmiany w interpelacjach i zapytaniach radnych.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie i wykonaną prace nad tworzeniem projektu Statutu.  Zapytała, czy są pytania w
tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosiła  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie
opinii poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: statutu Gminy Barciany.

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:
statutu Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie: statutu Gminy Barciany.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  poprosiła
Wiceprzewodniczącego  Rady Gminy –  Adama Prokopa o  odczytanie  projekt  uchwały  w
sprawie:  statutu Gminy Barciany.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Adam Prokop odczytał  projekt  uchwały  w sprawie:
statutu Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko podziękowała za odczytanie
projektu uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 10. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie:  przyjęcia Regulaminu Punktu
Selektywnej  Zbiórki  Odpadów Komunalnych  na  terenie  Gminy Barciany.  Poprosiła  Pana
Adama Prokopa – pracownika Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej w Barcianach o omó-
wienie tego  projektu uchwały.

Pan Adam Prokop – pracownik Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej w Barcianach   omó-
wił projekt tej uchwały. Powiedział, że regulamin reguluje szczegółowe zasady funkcjonowa-
nia PSZOK-u.  Przedstawił następnie limity dostarczanych odpadów na gospodarstwo domo-
we.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie.
Zapytała, czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie zgłoszono. Poprosiła Przewodniczących
Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie:  przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych na
terenie Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:
przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych na terenie Gminy
Barciany.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  przyjęcia Regulaminu Punktu
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych na terenie Gminy Barciany.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  odczytała projekt
uchwały  w  sprawie: przyjęcia  Regulaminu  Punktu  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów
Komunalnych  na  terenie  Gminy  Barciany, po  czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w  sprawie  zmian do Regulaminu utrzyma-
nia czystości i porządku w Gminie Barciany. Do omawiania niniejszego projektu uchwały 
przybył Pan Cezary Łotys -  inspektor w Referacie Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i In-
westycji Urzędu Gminy w Barcianach.

Pan Cezary Łotys -  inspektor w Referacie Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Inwestycji
Urzędu Gminy w Barcianach omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że projekt został pozy-
tywnie zaopiniowany przez Powiatowy Inspektorat Sanitarny. Powiedział następnie, że gmi-
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na rezygnuje z systemu workowego, będzie on tylko w szczególnych przypadkach np. przy
osobach niepełnosprawnych. Nastąpiła także zmiana w zakresie limitowania  odpadów przyj-
mowanych do PSZOK-u i wprowadzenie odpłatności powyżej tego limitu.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie..
Zapytała  następnie,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie  zmian do Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
zmian do Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 5 członków
komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie   zmian  do  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała projekt
uchwały  w  sprawie   zmian  do Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  w Gminie
Barciany, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 12. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła na-
stępnie o omówienie kolejnego projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby ze-
zwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i poda-
wania napojów alkoholowych na terenie Gminy Barciany.

Pani Emilia Żelichowska – inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach omówiła projekt tej
uchwały. Powiedziała, że celem zmian w ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdzia-
łaniu alkoholizmowi  jest ograniczanie dostępności do napojów alkoholowych. WG WHO
(Światowej Organizacji Zdrowia) Polska staje się liderem pod względem wypijanego alkoho-
lu w krajach Unii Europejskiej. Okazuje się, że wielkość spożycia alkoholu w Polsce jest
wyższa niż średnia wielkość spożycia w krajach UE. WHO szacuje, że w 2025 r. spożycie  w
Polsce może wynieść 12,3 l alkoholu na jednego mieszkańca w populacji 15 +.   Dlatego też
zmiany ustawy obowiązujące od 9 marca br. nakładają na Rady Gmin obowiązki.  Rada Gmi-
ny Barciany ma za zadanie skupić się na dwóch kwestiach:  ustalenia maksymalnej liczby ze-
zwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i poda-
wania napojów alkoholowych na terenie Gminy Barciany oraz wprowadzenia odstępstwa od
zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Bar-
ciany. Omówiła następnie pierwszy projekt uchwały. Powiedziała, że limity zezwoleń są takie
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same jak w uchwale z 2002 roku. Dodała, że projekt ten był konsultowany w sołectwach –
spłynęło 17 opinii w tej kwestii. Określona jest minimalna odległość punktów sprzedaży i po-
dawania napojów alkoholowych od obiektów chronionych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie.
Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radna Jolanta Koryga zauważyła, że w kolejnej uchwale mówiącej o odstępstwach są zróżni-
cowane nazwy np. boisko sołeckie, teren rekreacyjny, plac rekreacyjny.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  potwierdziła, że jest to słusz-
na uwaga. Wróci do tego tematu przy omawianiu kolejnej uchwały. Więcej pytań i uwag nie
zgłoszono. Poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych ko-
misji na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprze-
daż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów
alkoholowych na terenie Gminy Barciany.
  

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Euge-
nia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt  uchwały  w
sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz za-
sad usytuowania  miejsc sprzedaży i  podawania  napojów alkoholowych  na terenie  Gminy
Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt  uchwały  w sprawie
ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usy-
tuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Barciany.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i po-
dawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Barciany.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała  projekt
uchwały  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholo-
wych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na tere-
nie Gminy Barciany, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 rad-
nych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie wprowadzenia odstępstwa od za-
kazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Barcia-
ny.
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Pani Emilia Żelichowska – inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach omówiła projekt tej
uchwały. Powiedziała, że zmiany ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu al-
koholizmowi daje Radzie Gminy możliwość wprowadzenia odstępstwa od zakazu spożywa-
nia napojów alkoholowych w miejscach publicznych na terenie Gminy Barciany. Powiedzia-
ła, że od zakazu spożywania napojów alkoholowych w miejscach publicznych Rada Gminy
może wprowadzić odstępstwa. Zostały zaproponowane miejsca, gdzie podczas trwania im-
prez  kulturalnych, kulturalno – rozrywkowych oraz promujących Gminę, w czasie których
organizator zapewni sprzedaż i podawanie napojów alkoholowych na podstawie jednorazo-
wego zezwolenia, czyli na stałe nie będzie można spożywać tam alkoholu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie.
Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Grzegorz Całuch zgłosił wniosek, aby w punkcie 2 projektu uchwały dot. odstępstw tj.
„Na terenach rekreacyjno – wypoczynkowych  w miejscowościach:”  dodać zapis:  „ Gęsie
Góry - plac rekreacyjny przyległy do świetlicy – działka nr 4/46,” oraz ujednolicić w punkcie
drugim zapis dotyczący terenu na plac rekreacyjny.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poddała pod głosowa-
nie wniosek radnego Grzegorza Całucha. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 12
głosami za, głosów przeciw, przy 2 głosach wstrzymujących.  

 
Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  podziękowała  za
wypowiedzi. Powiedziała, że w związku z tym, iż zapisy projektu uchwały uległy zmianie,
nie będzie prosiła o przedstawienie opinii Komisji.  Odczytała projekt uchwały  w sprawie
wprowadzenia  odstępstwa  od  zakazu  spożywania  napojów  alkoholowych  w  miejscach
publicznych na terenie Gminy Barciany po wprowadzonych zmianach, po czym poddała go
pod  głosowanie.   W głosowaniu  jawnym  12  radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało się od głosu  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Sekretarza
Gminy – Annę Tereszko  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnej Agnieszki
Kuczewskiej w sprawie:

-  drogi  gminnej  od przystanku za kościołem – przygotowywany jest  wniosek do Urzędu
Wojewódzkiego , zapewne dofinansowanie i remont na przyszły rok;

- ścieżka rowerowa – na etapie pisania wniosku z programu Rolska- Rosja,  do końca roku
zostanie złożony;

-  naprawy nawierzchni dróg powiatowych Nr 1584N na odcinku Winda – Jankowice oraz Nr
1719N na odcinku Jankowice – Wikrowo, a także drogi Nr 1727N na odcinku Winda – Nowa
Różanka – interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.
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Następnie Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnego 
Grzegorza Całucha w sprawie:
- naprawa drogi Nr 1715N Barciany – Gęsiki - interpelacja zostanie przekazana do Zarządu 
Dróg Powiatowych w Kętrzynie,
-  remonty dróg w  sołectwach  Gęsieki  i  Suchawa -  interpelacja  zostanie  przekazana  do
ZUDZiGM.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnego Romana 
Głoda:
- naprawa nawierzchni drogi powiatowej Nr 1713N na odcinku Barciany – Markuzy interpe-
lacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelację radnej Jolanty Kory-
ga:
- wyłamanej   barierki w miejsc. Drogosze na zakręcie i obsunięcia kamieni utwardzające po-
bocze - interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnego Piotra Droz-
da:
-  w sprawie naprawy uszkodzonego mostu na rzece Zolka, na drodze powiatowej Nr 1398N-
interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie;
  
 - zabezpieczenia najazdu mostu na drodze powiatowej w miejsc. Asuny - interpelacja zosta-
nie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie;

- usunięcie zakrzaczeń na drodze powiatowej Barciany – Święty Kamień oraz wyrównanie 
zadoleń -  interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie;

-    naprawa  i  wyrównanie  dróg  gminnych  w sołectwach:  Momajny,  Silginy,  Solkieniki,
Krelikiejmy - interpelacja zostanie przekazana do ZUDZiGM.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelację radnej Wiesławy An-
tończyk:
-   wykoszenie poboczy ścieżki rowerowej na odcinku Barciany – Drogosze - interpelacja zo-
stanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje radnej Małgorzaty
Mateusiak:
- wyrównania zadoleń na drodze gminnej w Skandawie w kierunku do P. Mitury do torów - -
interpelacja zostanie przekazana do ZUDZiGM;

- zapadniętego podłoża na postoju obok bloków we Frączkowie ( tam, gdzie mieszka) - inter-
pelacja zostanie przekazana do ZUDZiGM.

Następnie Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  udzieliła odpowiedzi na interpelacje Przewod-
niczącej Rady Gminy – Wiesławy Małgorzaty Kłaczko – Dyjas:

- naprawa nawierzchni drogi powiatowej Nr 1584N Winda – Kiemławki Wielkie i usunięcie  
zakrzaczeń - interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie;
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- zapytanie w sprawie etapu, postępu prac przy budowie parkingu w miejsc. Podławki przy
świetlicy wiejskiej, gdzie mieszkańcy na to zadanie przeznaczyli środki z funduszu sołeckie-
go do współfinansowania – odpowiedź zostanie udzielona pisemnie przez Kierownika Refe-
ratu RGKiI – Sylwestra Wrona;

- problem nieprzyjemnego zapachu w sołectwie Skierki i Winda  - odpowiedź zostanie udzie-
lona pisemnie przez Kierownika Referatu RGKiI – Sylwestra Wrona.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
Sekretarzowi Gminy   za udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

 Ad 15. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wolnych wniosków i informacji.

Głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Oświaty,  Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Ma-
rianna Stefańska i złożyła informację o posiedzeniu Komisji, której przewodniczyła w dniu
wczorajszym tj.  29 sierpnia. Obecni byli dyrektorzy szkół – Iwona Spodyniuk oraz Witold
Bogdanowicz, dyrektorów z Mołtajn i Drogosz – byli  przedstawiciele. Tematem spotkania
była analiza  stanu  przygotowania  placówek  oświatowych  do  nowego  roku  szkolnego
2018/2019; remonty i inwestycje podejmowane w placówkach oświatowych. Wszyscy za-
pewnili, że placówki są przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego. We wszystkich były
remonty i drobne naprawy, tylko w SP Drogosze odbyło się bez remontu. Omawiano nowe
realizowane projekty. Niepokojąca sytuacja jest w SP Mołtajny, bo nie ma tam polonisty. Do-
dała, że dyrektorzy szkół nie ukrywają, że rok będzie ciężki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przed-
stawienie informacji.  Odniosła się następnie do zatrudnienia drugiego konserwatora w SP
Drogosze, mówiąc, że po co zatrudniony został kolejny pracownik od remontów, skoro tych
remontów nie było. Powiedziała, że do SP Winda przywieziono drewno – dąb, jesion, grab,
który trzeba pociąć na opał, ale brak jest ludzi do tej pracy.

Głos zabrał Pan Paweł Oracz – Kierownik Zakładu Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki
Mieszkaniowej, który zaproponował oddelegowanie pracownika z SP Drogosze do SP Win-
da, skoro tam nie ma co robić. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że nie zna
przepisów dot. przeniesienia pracowników, ale w tej chwili zatrudnianie dwóch pracowników
jest nielogiczne. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Anna Tereszko, która powiedziała, że nie pamięta na jakiej
umowie zatrudniony jest ten pracownik, ale wydaje się, że o zatrudnienie występowała Dy-
rektorka SP Drogosze.  

 
Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.
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Ad 16. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wniosków mieszkańców. 

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 17. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
spraw różnych. Przypomniała dla Pana Kierownika ZUDZiGM o problemie związanym z
zalewaniem miejscowości  Skierki.  Powiedziała,  że na zadanie  związane  z  odwodnieniem
Rada Gminy pieniądze przeznaczyła. 

 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad L sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.52,
dziękując wszystkim za udział.

                     
   Przewodnicząca Rady Gminy Barciany

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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